
 

 

 

26.07.2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37,  skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvilke planer har Naalakkersusiut i forbindelse med arbejdskraftsmanglen i sommer-

perioden i fiskeindustrien og generelt på arbejdsmarkedet? 

2. Den nuværende skatteordning omkring personer med dobbeltarbejde - kan man 

forestille sig, at denne ordning kan ændres uden, at man nødvendigvis først skal vente 

på en skattereform? 

3. Kan man tænke sig, at mobilitetsfremmefondens lovhjemmel kan ændres i tæt 

samarbejde med kommunerne? 

(Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut) 

Begrundelse: 

I snart rigtig mange år har vi nu kunnet iagttage det med ærgerlige minder, at de landbaserede 

fiskefabrikker i sommersæsonen, sammen med andre virksomheder, pludselig oplever ikke at kunne 

fremskaffe det nødvendige antal medarbejdere, hvilket da også med jævne mellemrum, kommer 

frem i presse og medier. Set under ét er dette alt for dyrt for samfundet.  

Jeg ønsker, at mit spørgsmål kan besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


